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   Anslag 
Det justerade protokollet offentliggörs på kommunens digitala anslagstavla. 
Beslutsinstans: Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum: 2024-09-03 
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Underskrift  Utdragsbestyrkande 
 Linn Helmner    

Plats och tid 
Oskarshamnssalen, 2024-09-03 kl. 09:30-11:00. Ajournering: 09:45-10:00.  

Beslutande 
Andreas Erlandsson (S), Ordförande  
Lucas Lodge (M) 1:e vice ordförande, jäv § 208 
Emil Jörgensen (M) § 208             tjänstgör för Lucas Lodge (M) 
Leif Axelsson 2:e vice ordförande 
Anton Sejnehed (S) 
Marie Holmgren (S) 
Sofia Gerhardsson (S) 
Yvonne Bergvall (S)  
Stefan Pettersson (M) 
Robin Hanzl (M)  
Sven-Arne Ericsson (SD) 
Johanna Bäckström Wörmke (SD)  
Ingemar Lennartsson (KD) 
Karl-Erik Gustavsson (L) 
Fredrik Jonasson (V) 
Magnus Larsson (C) 

   

Icke tjänstgörande ersättare 
Anita Hultgren (S), Rickard Bäck (S), Emil Jörgensen (M) §§ 200-207, 209-221, Ted Nyberg (SD), 
Veronika Guljas (V) och Mathias Karlsson (KLP). 

Övriga deltagare 
Kommundirektör Henrik Andersson, kommunsekreterare Linn Helmner, utvecklingschef Ulrika 
Zetterberg §§ 200-206.  

Paragrafer 
§§ 200-221 

Justeringens tid och underskrifter  
Justering vid den tid som anges i den digitala signaturen på protokollets sista sida.  
 
        
Andreas Erlandsson (S)   Leif Axelsson (SD)  
Ordförande   Justerare 
 
Linn Helmner 
Sekreterare   
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§ 200  Dnr 24-120 

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Leif Axelsson (SD) utses att justera dagens protokoll.  
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 4 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-09-03 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 201  Dnr 24-119 

Fastställande av dagordning 

Kommunstyrelsens beslut 
Utskickad dagordning fastställs.  
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§ 202  Dnr KS 2024/000299-3 

Beslut om fortsatt inriktning inom projekt 
idrottsanläggningar 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
1. Rapport- Sammanställning av utredningar i projekt idrottsanläggningar våren 2024 noteras som 

mottagen.  
2. Dokumentet ”Inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamn kommun” från Socialdemokraterna 

och Moderaterna antas som inriktning för det fortsatta arbetet.  
3. Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram program-, systemhandling och detaljprojektering samt 

finansieringskalkyl för en träningsishall enligt beskriven inriktning. Underlaget ska senast vara 
klart att behandlas på kommunfullmäktiges sammanträde juni. 

4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att göra en ny förstudie och programhandling med tillhörande 
kostnadskalkyl för ombyggnation av Be-Ge Hockey Center enligt beskriven inriktning. 
Underlaget ska senast vara klart att behandlas på kommunfullmäktiges sammanträde juni. 

5. Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en tidsplan för utredningarna för åtgärder i 
idrottsparken. 

6. Oskarshamns tennisklubb ombeds att ta fram en investeringsplan för sin anläggning. 
Investeringsplanen ska kunna vara grund för investeringsbidrag från Oskarshamns kommun. 
Investeringarna ska syfta till att modernisera anläggningen inom ramen för befintlig storlek och 
kapacitet. 

7. Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram program-, systemhandling och detaljprojektering för 
lokaler till ridskolan i enlighet med beskriven inriktning. Underlaget ska senast vara klart att 
behandlas på kommunfullmäktiges sammanträde juni. 

8. Kommunstyrelsen får i uppdrag att besluta om politiskt styr- och referensgrupp för det fortsatta 
arbetet rörande idrottsanläggningar. 

9. Kommunstyrelsen får i uppdrag att inkludera föreslagna inriktningar i de kommande 
budgetramarna. 

10. Bildningsnämnden får i uppdrag att yttra sig över de delar som har tillkommit jämfört med 
tidigare utredning som nämnden behandlade i juni 2024. Nämnden ska yttra sig senast under 
oktober 2024. 

11. Kommunstyrelsen får i uppdrag att besluta om en modell samt former för en referensgrupp 
bestående av olika branschföreträdare. 

12. Uppdragen i punkt 2, 4 och 9 finansieras genom att kommunstyrelsen får 1 500 000 kronor för 
utredningar av idrottsanläggningar under 2024. Fritidskontoret och tekniska kontoret äger rätt att 
ta del av medel för sin nerlagda tid. Finansiering sker genom omfördelning från övrig finansiell 
verksamhet till budgeten kommunstyrelsens verksamheter. 

13. I och med föreliggande beslut upphävs tidigare inriktningsbeslut från kommunfullmäktige (2022-
02-14, § 4) om byggnation av en ny arena för ishockey med möjlighet till evenemang.  

14. Inkommen hemställan från bildningsnämnden 2024-06-12, § 75, noteras som mottagen och 
anses i och med föreliggande beslut vara hanterad.  
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Kommunstyrelsens beslut  
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt ovan beslutar kommunstyrelsen enligt 
följande i skrivelsen Inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamns kommun från 
Socialdemokraterna och Moderaterna; 
 
1. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram program-, systemhandling och detaljprojektering 

samt finansieringskalkyl för en träningsishall enligt beskriven inriktning. Underlaget ska senast 
vara klart att behandlas på kommunstyrelsens sammanträde maj. 

2. Kommundirektören får i uppdrag att göra en ny förstudie och programhandling med tillhörande 
kostnadskalkyl för ombyggnation av Be-Ge Hockey Center enligt beskriven inriktning. 
Underlaget ska senast vara klart att behandlas på kommunstyrelsens sammanträde maj. 

3. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram en tidsplan för utredningar för åtgärder i 
idrottsparken. 

4. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram program-, systemhandling och detaljprojektering för 
lokaler till ridskola i enlighet med beskriven inriktning. Underlaget ska senast vara klart att 
behandlas på kommunstyrelsens sammanträde maj. 

5. Kommundirektören får i uppdrag att återkomma med vilka resurser som behövs under arbetets 
gång samt tydliggöra vilka personalkostnader som ska räknas in i investeringsobjekten 
respektive finansieras via särskilt anslag i driftbudgeten. 

6. Ekonomikontoret får i uppdrag att uppdatera prioriteringsunderlaget inför budget och plan för 
perioden 2025-2028 enligt beskriven inriktning. 

7. Planberedningen får i uppdrag återkomma med hur arbetet med idrottsanläggningar kan 
inkluderas i planprogrammet för Kronoparken. 

Reservationer 
Leif Axelsson (SD), Johanna Bäckström Wörmke (SD) och Sven-Arne Ericsson (SD) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för yrkandet från Leif Axelsson (SD).  
 
Ingemar Lennartsson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Karl-Erik Gustavsson (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Magnus Larsson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Ärendet 
Den politiska majoriteten, Socialdemokraterna och Moderaterna, har 2024-08-27 inkommit till 
kommunstyrelsen med en skrivelse med förslag till beslut om fortsatt inriktning för projekt 
idrottsanläggningar Inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamns kommun, se bilaga 1.  
 
Som en konsekvens av förslag på fortsatt inriktning från Socialdemokraterna och Moderaterna och 
utifrån genomförda och överlämnade utredningar i ärendet föreslås från kommundirektören följande:  
 
- Rapport- Sammanställning av utredningar i projekt idrottsanläggningar våren 2024 biläggs 

ärendet och noteras som mottaget.  
- Tidigare inriktningsbeslut i kommunfullmäktige om byggnation av en ny arena för ishockey med 

möjlighet till evenemang, 2022-02-14, § 4, upphävs.  
- Inkommen hemställan från bildningsnämnden, 2024-06-12, § 75, noteras som mottagen och 

anses hanterad.  
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Nedan följer en sammanfattande redovisning av ärendet och genomförda utredningar fram till 
sommaren 2024.  

Sammanfattning av ärendet och genomförda utredningar fram till 
sommaren 2024  

Tidigare beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige och kommunstyrelsen har under perioden 2022-02-14—2024-05-31 tagit beslut 
som genererat uppdrag och organisation för utredningarna inom ramen för projekt 
idrottsanläggningar med start i inriktningsbeslutet från kommunfullmäktige 2022-02-14, § 4:  
 

- Inriktningen är att en ny arena för ishockey med möjlighet till evenemang, med en kapacitet 
för ca 4500 åskådare, ska byggas i Oskarshamns kommun. Nuvarande arena för ishockey, 
Be-Ge Hockey Center, bibehålls men får funktionen som träningshall.  

 
- Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram förslag på geografisk placering för den nya 

arenan och återkomma senast till kommunfullmäktiges sammanträde 13 juni 2022. 
 
Kommunfullmäktige beslutade därefter om en placering för en ny arena 2022-05-09, § 92, samt om 
beslutsordning för kommande beslut:  
 
- Den nya Arenan ska byggas på fastigheten Oskarshamn 3:2, på platsen där nuvarande 

Tennishall är belägen. 
 

- Kommunstyrelsen ska inleda en dialog med följande föreningar vars verksamhet direkt eller 
indirekt påverkas av Arenans placering: Oskarshamns Tennisklubb, Oskarshamns Sportklubb, 
Oskarshamns Squashklubb, HIS Solkusten, Oskarshamns AIK, Ernemar hamn ekonomisk 
förening, Skogens IF, Oskarshamns Paintbollförening, Oskarshamn BTK och Oskarshamns 
Padelklubb.  
 

- Följande beslutsordning för kommande beslut för arenan ska gälla: 
 
a. Kommunstyrelsen beslutar om projektplan, projektorganisation, tidplan och budget för 
utredningsarbetet (i enlighet med tidigare beslut KS 2022-01-25 § 9). 
b. Samhällsbyggnadsnämnden beslutar om revidering av detaljplaner vid Ernemar i enlighet med 
de lokaliseringsförslag som framkommer i dialog med berörda föreningar. 
c. Kommunfullmäktige godkänner förslag till utformning och underlag för arean som ligger till grund 
för ett bygglov. 
d. Kommunfullmäktige tar beslut om budget för byggnation av arena och flytt 
e. Kommunstyrelsen godkänner upphandlingsunderlag för arena och byggnation av andra berörda 
anläggningar. 
f. Kommunfullmäktige tar investeringsbesluten utifrån genomförda upphandlingar och 
projektkalkyler. 

 
I juni 2024 beslutade kommunfullmäktige 2024-06-03, § 74, att anta en ny detaljplan för del av 
Kristineberg 1:1 Ernemar, i enlighet med förslag från samhällsbyggnadsnämnden 2024-05-14, § 65. 
Beslutet har därefter överklagats till mark- och miljödomstolen.  
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Tidigare beslut i kommunstyrelsen  
Kommunstyrelsen har, med grund i uppdraget från kommunfullmäktige, därefter tagit ett antal beslut 
om projektplan och inrättande av styr- och referensgrupp för arbetet. Kommunstyrelsen har också 
tagit beslut om att utredning av förutsättningar för lokaler för ridsport/ridskola ska omfattas av 
styrgruppens och referensgruppens arbete. Därutöver har kommunstyrelsen också beslutat om 
samråd enligt Miljöbalken samt lämnat ett planuppdrag till samhällsbyggnadsnämnden om 
förändringar i detaljplan på fastigheten Oskarshamn 3:2. Besluten finns sammanfattade i Rapport- 
Sammanställning av utredningar i projekt idrottsanläggningar våren 2024.  

Arbete i styrgrupp och referensgrupp  
Ledamöter inom kommunstyrelsens arbetsutskott har valts till styrgrupp för arbetet med 
idrottsanläggningar (KS 2023-02-28, § 89): Andreas Erlandsson (S), Lucas Lodge (M), Leif Axelsson 
(SD), Anton Sejnehed (S) och Ingemar Lennartsson (KD). Styrgruppen har under perioden 2023-03-
01—2024-08-28 haft åtta möten. 
 
Referensgruppen har bestått av 21 personer (KS 2023-02-28, § 90) utifrån nedanstående fördelning 
mellan partierna:  
 

 
 
 
Referensgruppen har kontinuerligt fått information om projektet och fört dialog med ledningsgrupp 
och styrgrupp. Under perioden 2023-03-01—2024-08-28 har referensgruppen haft fem möten. 

Sammanställning av genomförda utredningar i projekt idrottsanläggningar  
I juni 2024 överlämnades en rapport med sammanställning av genomförda utredningar i projekt 
idrottsanläggningar till de politiska partierna. Rapporten föredrogs först i referensgruppen och 
därefter har samtliga politiska partier haft möjlighet att få föredragningar för respektive parti.  
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Rapporten med sammanställningen av genomförda utredningar biläggs tjänsteutlåtandet och 
innehåller följande delar:  
 
• Tidigare beslut och uppdrag 
• Redovisning av organisation 
• Redovisning av ekonomi för projekten 
• Sammanfattande redovisning av utredningar projekt ny arena, projekt racketcenter, förstudie 

ridhus samt förstudie befintligt Be-Ge Hockey Center och Idrottspark med information om 
bilagor.  

• Sammanfattande analys av utredningarna  
• Analys av pågående detaljplaneprocesser 
• Tidplaner och resurssättning 
• Analys utifrån Översiktsplan 2030 

Ekonomisk utveckling och omvärldsbevakning  
Som sammanställningen av utredningar i projektet Idrottsanläggningar 2024 visade så är den totala 
investeringsvolymen på nära 800 Mkr för att genomföra alla steg. Oavsett prioriteringar bland 
utredningens förslag så kommer en arenasatsning innebär merparten av volymen och överstiga 500 
Mkr. Konsekvenserna av en så stor satsning 2024 och kommande år har beskrivits i kap 5 samma 
rapport med stor påverkan och stor osäkerhet på den kommunala ekonomin.  
 
Från tidpunkten för inriktningsbeslutet har den ekonomiska utvecklingen varit utmanande globalt till 
lokalt och inte minst för kommunsektorn. Några nyckeltal som förändrats till det sämre för en större 
investering är bland annat; 
 
• Ränteläget. I ingången av 2022 var riksbankens styrränta 0%, när rapporten upprättades under 

maj 2024 var styrräntan 4%. Under förutsättning att vi ser en positiv sjunkande ränta kommande 
år räknar vi ändå med en belåningsränta på 3% för denna investering. En stor skillnad på flera 
procent mot ränteläget 2022. 

• Inflation och byggkostnad. I ingången av 2022 var BKI(byggkostandssindex) hög på närmare 
8%. Kriget i Ukraina skapade sedan utmaningar för byggmarknaden med brist och prisökningar 
inom vissa insatsvaror. Konjunkturnedgången som följde har lett till att BKI snabbt gått ner från 
höga nivåer i början av 2023 till en låg nivå strax över 2,5% under inledningen av sommaren. 
Byggsektorn har stannat upp men prisrallyt har skapat ett högre kostnadsläge för material 
nu 2024 som utmanar. Ex är stålpriserna trots viss återgång drygt 5% högre än i inledningen av 
2022. 
 

• Demografi och kommunal ekonomi. Skatteunderlaget påverkas av befolkningsutvecklingen i 
Oskarshamn men även i landet som helhet. Via utjämningsystemet så skapas förutsättningar för 
vår kommunala ekonomi i skatter och statliga bidrag. 2021 var folkmängden 27 220 i 
Oskarshamn. Vid utgången av 2023, två år senare var vi 26 918 personer. Oskarshamn och 
Sverige har förutom minskande invånarantal även utmanande demografisk utveckling och SKR:s 
prognoser är dystra. Efter två mycket tuffa år 2023 och 2024 ser 2025 och 2026 något bättre ut 
men SKR varnar för att kostnaderna för kärnverksamheterna och pensionsåtagande blir större 
än intäkterna för kommuner och regioner redan 2027 igen. Att utöka budgeten motsvarande 3,2 
% som rapporten pekar på utan att förändra verksamheten i grunden utmanar. 
 

• Från 2023 har kommunen ett nytt pensionsavtal med direkt avsättning mot innevarande år. 
Samtidigt finns en skuld till tidigare generationer som kommer följa kommunen med initialt höga 
belopp som beräknas klinga av till förmån för den nya modellen (se rapport kap 5). 
Pensionskostnaderna har under inflationens påverkan och höjda prisbasbelopp ökat i kostnad. I 
kommunens åtagande för pensioner så är kommande 10-års period tung och i paritet med vad 
kapitalkostnaderna för en större investering innebär. Prognosen därefter blir lättare. 
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Kommunen flerårsplanering har idag investeringar på 1 000 mkr. Flera stora projekt är då inte 
inräknade. Kommunens möjligheter att själv finansiera investeringar minskar med de trender vi ser. 
Kommunens lånemöjligheter måste efter nya regler i varje enskilt fall bedömas och villkoren ser på 
sikt ut att vara tuffare än läget 2022 när inriktningsbeslutet fattades. Bedömningen är även att det är 
ett stort åtagande att möta kostnaderna från förslaget till fortsatt inriktning från majoriteten.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Barnkonsekvensanalyser är genomförda för respektive utredning i projektet och finns presenterade i 
rapporten Sammanställning av utredningar i projekt idrottsanläggningar våren 2024.  
 
I inkommen skrivelse från Socialdemokraterna och Moderaterna Inriktning för idrottsanläggningar i 
Oskarshamns kommun finns medföljande beskrivning av konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-08-29 från kommundirektören, utifrån inkommen skrivelse från 
Socialdemokraterna och Moderaterna, föreslås enligt följande:  
 
- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera Rapport- Sammanställning av 

utredningar i projekt idrottsanläggningar våren 2024 som mottagen.  
 

- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om fortsatt inriktning för projekt  
idrottsanläggningar i enlighet med beslutspunkter 1,2,4,6,8,9,11,13,15,16 och 18 i skrivelse från  
Socialdemokraterna och Moderaterna Inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamns kommun. 
I och med beslutet upphävs tidigare inriktningsbeslut från kommunfullmäktige (2022-02-14, § 4)  
om byggnation av en ny arena för ishockey med möjlighet till evenemang.  

 
- Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt ovan beslutar kommunstyrelsen att  

godkänna beslutspunkterna 3,5,7,10,12,14 och 17 i skrivelsen Inriktning för idrottsanläggningar i  
Oskarshamns kommun från Socialdemokraterna och Moderaterna. 

 
- Inkommen hemställan från bildningsnämnden 2024-06-12, § 75, noteras som mottagen och  

anses, under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt ovan, vara hanterad. 

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson redogör för en sammanfattning av ärendet och arbetet med 
utredningar av idrottsanläggningar.  
 
Anton Sejnehed (S) yrkar för Socialdemokraterna och Moderaterna bifall till förslaget från 
kommundirektören i enlighet med skrivelsen Inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamns 
kommun från Socialdemokraterna och Moderaterna.  
 
Leif Axelsson (SD) yrkar för Sverigedemokraterna på Sverigedemokraternas förslag om fortsatt 
inriktning för arbetet med idrottsanläggningar. 
 
Ingemar Lennartsson (KD) yrkar på Kristdemokraternas förslag om fortsatt inriktning för arbetet med 
idrottsanläggningar.  
 
Karl-Erik Gustavsson (L) yrkar på Liberalernas förslag om fortsatt inriktning för arbetet med 
idrottsanläggningar.  
 
Magnus Larsson (C) yrkar på Centerpartiets förslag om fortsatt inriktning för arbetet med 
idrottsanläggningar.  



     
    PROTOKOLL Sida 11 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-09-03 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

 
 
Yrkanden från Magnus Larsson (C), Karl-Erik Gustavsson (L), Leif Axelsson (SD) och Ingemar 
Lennartsson (KD) biläggs protokollet som bilagor.  
 

Propositionsförfarande 
Ordföranden meddelar att det finns fem förslag till beslut och att dessa ska prövas mot varandra. 
Kommunstyrelsen godkänner detta.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
förslaget från kommundirektören, i enlighet med skrivelsen från Socialdemokraterna och 
Moderaterna Inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamns kommun, och avslå yrkandena från 
Magnus Larsson (C), Karl-Erik Gustavsson (L), Leif Axelsson (SD) och Ingemar Lennartsson (KD) 
(se bilagor till protokollet).  
 
 
Mathias Karlsson (KLP) önskar lämna en protokollsanteckning i ärendet. Ordföranden godkänner 
detta.  
 
Protokollsanteckning från Mathias Karlsson (KLP)  
Kustlandspartiet ställer sig inte bakom förslaget till fortsatt inriktning från Socialdemokraterna och 
Moderaterna. Vi kommer att ställa oss bakom ett eget yrkande på kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommundirektören, 2024-08-29 
Bilaga: Skrivelse från Socialdemokraterna och Moderaterna Inriktning för idrottsanläggningar i 
Oskarshamns kommun 
Bilaga: Rapport- Sammanställning av utredningar i projekt idrottsanläggningar våren 2024 
Protokollsutdrag Hemställan Bildningsnämnden, 2024-06-12, § 75 
Bilaga Förslag Sverigedemokraterna (yrkande vid kommunstyrelsens sammanträde) 
Bilaga: Förslag Kristdemokraterna (yrkande vid kommunstyrelsens sammanträde) 
Bilaga: Förslag Liberalerna (yrkande vid kommunstyrelsens sammanträde) 
Bilaga: Förslag Centerpartiet (yrkande vid kommunstyrelsens sammanträde) 

Skickas till 

För kännedom: 
Samtliga nämnder/förvaltningar  
Samtliga involverade föreningar  

För åtgärd: 
Kommunstyrelsen/kommundirektören  
Bildningsnämnden  
Planberedningen/samhällsbyggnadskontoret   
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§ 203  Dnr KS 2024/000487-1 

Ansökan om statlig medfinansiering för bidragsåret 
2024-2027 - Gång- och cykelvägar 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Oskarshamns kommun ska ansöka hos Trafikverket om statlig medfinansiering till gång- och 

cykelvägar för följande objekt:  
 
- Johanna Mathildas väg i Figeholm  
- Stridsholmsvägen i Påskallavik  
- Lotsgårdsvägen i Ernemar 
- Pepparängen-Metaregatan (ny ansökan enligt tidigare beslut KSAU 2023-09-05, § 170, se 

redovisning nedan) 
  

2. Finansiering av resterande del sker genom ianspråktagande av budget för åtgärder i kommunala 
gång- och cykelvägar under perioden 1 januari 2025 fram till och med 15 november 2027 enligt 
den kalkyl som redovisas i tjänsteutlåtandet.  

Ärendet 
Kansli- och utvecklingsenheten vill utnyttja möjligheten att ansöka hos Trafikverket om statlig 
medfinansiering för åtgärder i det kommunala gång- och cykelvägnätet. Tre av objekten som ingår i 
ansökan finns med som prioriterade åtgärdsförslag i cykelplan 2030. Kansli- och 
utvecklingsenhetens förslag till åtgärder har arbetats fram tillsammans med Tekniska kontoret, som 
också hjälpt till med att uppdatera cykelplanens kalkyl för respektive objekt.  

Bakgrund 
Trafikverket inbjuder länets kommuner att söka statlig medfinansiering för investeringar på det 
kommunala gång- och cykelvägnätet för bidragsår 2025–2027. Detta är ett återkommande bidrag 
som ligger med i den regionala transportplanen för åren 2022-2033. Statlig medfinansiering kan 
beviljas med högst 50 % av budgeterade kostnader. Kansli- och utvecklingsenheten sökte och erhöll 
medfinansiering för gång- och cykelväg förbi Fredriksbergs Herrgård 2022 för genomförande 2023 
samt längs Saltviksvägen 2023 för genomförande 2024. 
 
Nytt för i år är att ansökan görs för åren 2025-2027. Det är alltså möjligt att genomföra beviljade 
åtgärder under en längre tidsperiod än tidigare, och slutredovisning kan göras löpande, dock senast 
15 november 2027. Utbetalningen sker senast december 2027. Sista ansökningsdag för åtgärder 
som ska genomföras under ansökningsperioden är den 15 september 2024. Beslut om beviljad 
medfinansiering tas av Trafikverket under oktober och arbetet kan påbörjas tidigast 1 januari 2025. 
Åtgärder prioriteras som bidrar till att utveckla och binda samman cykelleder, främjar tillgängligheten 
för gång- och cykel till viktiga hållplatslägen och knutpunkter för kollektivtrafik, främjar barn och 
ungas cyklande eller förbättrar olycksdrabbade cykelvägar och stråk. 
 
Objekt för vilka statlig medfinansiering föreslås är: 
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Figeholm 
Från Idrottsplatsen norrut finns en gång- och cykelväg för boende på Elviragatan, Valkyrgatan, mfl 
gator, se figur 1. Längs Påkhäradsvägen i sydvästlig riktning från Idrottsplatsen finns ett cykelfält i 
bägge färdriktningarna. Däremot saknas gång- och cykelväg från korsningen Påkhäradsvägen-
Idrottsplatsen. De bägge cykelstråken kan sammankopplas genom att bredda befintlig trottoar längs 
Johanna Mathildas väg för att på så sätt inrymma en GC-väg längs en sträcka på ca 150 m. I 
Oskarshamns kommuns cykelplan finns åtgärden med som nr. 3 för Figeholm. Den uppdaterade 
kalkylen för åtgärden uppgår till 675.000 kr. Statlig medfinansiering kan sökas om 337.500 kr. 
Finansiering av resterande del föreslås ske genom Tekniska kontorets budget för åtgärder på det 
kommunala gång- och cykelvägnätet. 
 

 
Figur 1. Ungefärlig sträcka för planerad gång- och cykelväg längs Johanna Mathildas väg i Figeholm 

 
Påskallavik 
Upprustning av befintlig GC-tunnel under E22, se figur 2. Påskallavik och Emsfors, sydväst om E22, 
är sammankopplade av lågtrafikerade gator som binds samman med en GC-port under E22. För att 
göra GC-porten mer tillgänglig och öka den upplevda säkerheten, behöver den rustas upp. I 
Oskarshamns kommuns cykelplan finns åtgärden med som nr. 1 för Påskallavik. Den uppdaterade 
kalkylen för åtgärden uppgår till 250.000 kr. Statlig medfinansiering kan sökas om 125.000 kr. 
Finansiering av resterande del föreslås ske genom Tekniska kontorets budget för åtgärder på det 
kommunala gång- och cykelvägnätet. 
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Figur 2. Gc-port under E22 som sammanbinder Påskallavik och Emsfors. 

Lotsgårdsvägen, Ernemar (Tillkommande inför kommunstyrelsens sammanträde) 

 
Kalkylerad kostnad - 3 000 000 kr 
Statlig medfinansiering (50 %) + 1 500 000 kr 
TK budget - 1 500 000 kr 
 
  

E22
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Information om tidigare ansökan Saltviksvägen 
För arbetet med att bygga en gång- och cykelväg längs Saltviksvägen kommer färdigställandetiden 
enligt Trafikverkets beslut (dec 2024) inte klaras. Främst beror det på att den anlitade projektören 
behövt mer tid än planerat för att konstruera och göra bygghandlingar för bron. Upphandlingen har 
därefter resulterat i att inga anbud inkommit. Tekniska kontoret vill nu göra om upphandlingen för att 
öka sannolikheten att få in anbud. Det går dessvärre inte att erhålla förlängd genomförandetid enligt 
Trafikverkets regler för statlig medfinansiering. Kansli- och utvecklingsenheten har därför, 
tillsammans med Tekniska kontoret och Trafikverket, vidtagit följande åtgärder. 
 
Kansli- och utvecklingsenheten har dragit tillbaka den ansökan som är beviljad för Saltviksvägen 
(enligt tidigare beslut i KSAU 2023-09-05, § 170). Därefter har en ny, exakt likadan, ansökan gjorts 
för bidragsåret 2025-2027. Att vi nu ansöker om medfinansiering för åtgärder även i Figeholm, 
Påskallavik samt Ernemar utgör inget hinder enligt muntlig information från Trafikverket. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Konsekvenser av att beslutet realiseras, är att barn och unga i Figeholm, Påskallavik och 
Oskarshamns stad kan ta sig fram till fots och med cykel på ett säkrare sätt. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande:  
 
Oskarshamns kommun ska ansöka hos Trafikverket om statlig medfinansiering till gång- och  
cykelvägar för följande objekt i aktuell cykelplan:  
 
- Johanna Mathildas väg i Figeholm  
- Stridsholmsvägen i Påskallavik  
- Pepparängen-Metaregatan (ny ansökan enligt tidigare beslut KSAU 2023-09-05, § 170, se  
redovisning i tjänsteutlåtandet) 
 
Finansiering av resterande del sker genom ianspråktagande av budget för åtgärder i kommunala  
gång- och cykelvägar under perioden 1 januari 2025 fram till och med 15 november 2027 enligt  
den kalkyl som redovisas i tjänsteutlåtandet. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår, 2022-08-20, § 141, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Utvecklingschef Ulrika Zetterberg föredrar ärendet och svarar på frågor.  
I samband med redovisningen presenteras ett ytterligare objekt att inkludera i ansökan till 
Trafikverket, Lotsgårdsvägen vid Ernemar.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet samt att ansökan ska kompletteras 
med ytterligare ett objekt, Lotsgårdsvägen Ernemar, enligt föreliggande förslag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
KSAU, 2022-08-20, § 141 
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Skickas till 

För kännedom: 
Tekniska kontoret/Gatuavdelningen  

För åtgärd: 
Utvecklingschefen  
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§ 204  Dnr KS 2024/000315-3 

Nyttjanderättsavtal med Oskarshamn Energi för 
uppförande av solcellspark 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet hänskjuts till ett extra sammanträde med kommunstyrelsen 2024-09-09.  

Ärendet 
Föreliggande tjänsteutlåtande omfattar ett förslag till långsiktigt nyttjanderättsavtal som medger att 
Oskarshamn Energi (Bolaget) anlägger en solcellspark på sluttäckta deponiytor inom Storskogens 
avfallsanläggning. 

Bakgrund 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-09-11 godkändes ett förslag till optionsavtal med 
Oskarshamn Energi AB (§ 129), avseende förhandling med kommunen om att anlägga en 
solcellspark på sluttäckta deponiytor inom fastigheten Oskarshamn 3:4, Storskogens 
avfallsanläggning. Optionsavtalet är giltigt ett år från det datum då kommunfullmäktiges beslut vinner 
laga kraft, dvs. fram till och med oktober 2024 (ca). Bolaget har i och med optionsavtalet givits 
möjlighet att undersöka förutsättningarna för att uppföra en solcellspark om 47 000 m2 i etapper 
inom området. Avsikten från parternas sida har varit att upprätta ett flerårigt Nyttjanderättsavtal som 
en fortsättning på optionsavtalet, i det fall bolaget så önskar. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte få några direkta konsekvenser på varken barn, unga eller vuxna. 
Tillsammans med en stor mängd andra åtgärder som tillsammans kan åstadkomma en reducering 
av koldioxidutsläppen, förväntas det emellertid få en positiv konsekvens på barns och ungas 
möjlighet att bo och leva i Oskarshamns kommun.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att nyttjanderättsavtal med 
Oskarshamn Energi AB för uppförande av solcellspark inom fastigheten Oskarshamn 3:4 godkänns. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-08-20, § 138, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Utvecklingschef Ulrika Zetterberg föredrar ärendet och svarar på frågor.  
Under behandlingen av ärendet lyfts en fråga som gäller innehållet i avtalet.    
 
Andreas Erlandsson (S) föreslår att ärendet hänskjuts till ett extra sammanträde med 
kommunstyrelsen 2024-09-09. 
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från Andreas Erlandsson (S) och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-20, § 138 
Bilaga: karta 
Bilaga: Förslag till nyttjanderättsavtal 

Skickas till 

För åtgärd: 
Utvecklingschef 
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§ 205  Dnr KS 2024/000388-1 

Förslag till köpeavtal med Stiftelsen Lotta- och 
Hemvärnsgården i Döderhult - förvärv av 
Hemvärnsgården 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
1. Förslag till köpeavtal gällande fastigheten Döderhult 1:239, tillika Hemvärnsgården, godkänns. 
2. Förvärvet finansieras genom att ianspråkta investeringsmedel för strategiska förvärv 2024.  

Ärendet 
Föreliggande ärende utgör ett förslag till beslut om att förvärva fastigheten Döderhult 1:239, tillika 
Hemvärnsgården.  

Förvärv av fastigheten Döderhult 1:239  
I Stiftelsen Lotta- och hemvärnsgården i Döderhults stadgar framgår följande: 
 
”Om stiftelsen skulle avyttra fastigheten Döderhult 1:239 i Döderhults socken, numera Oskarshamns 
stad, vilken fastighet stiftelsen förvärvat av Döderhults kommun enligt kommunfullmäktiges beslut av 
den 29 oktober 1964, skall fastigheten hembjudas till Oskarshamns kommun för inlösen enligt det 
pris, varom parterna kan enas. Skulle överenskommelse icke kunna träffas om priset, skall priset 
bestämmas av skiljenämnd enligt gällande lag om skiljemän. Denna paragraf skall icke få ändras 
med mindre än att Oskarshamns kommunfullmäktige medgiver ändring härav.” 
 
Att kommunen köper fastigheten är strategiskt mot bakgrund av att området Kronoparken är utpekat 
som ett utvecklingsområde i Översiktsplan 2030 och utifrån det pågående arbetet med ett 
planprogram för området.  
 
Stiftelsen Lotta- och Hemvärnsgården har gett ett bud på 450 000 kr. Kansli- och utvecklingsenheten 
tycker att detta är ett rimligt pris, taget i beaktande beräknat marknadsvärde på intilliggande tomter 
enligt tillgängliga Fastighetsrapporter. Förvärvet föreslås finansieras genom att ianspråkta 
investeringsmedel för strategiska förvärv. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte medföra konsekvenser av betydelse för barn och unga i Oskarshamns 
kommun. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande:  
- Köpeavtal gällande fastigheten Döderhult 1:239, tillika Hemvärnsgården, godkänns.  
- Förvärvet finansieras genom att ianspråkta investeringsmedel för strategiska förvärv 2024. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-08-20, § 139, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  
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Dagens sammanträde 
Utvecklingschef Ulrika Zetterberg föredrar ärendet och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Bilaga: Förslag till köpeavtal 
Bilaga: Plankarta Döderhult  
Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-08-20, § 139 

Skickas till 

För kännedom: 
Samhällsbyggnadschefen 
Förvaltningsekonomen KLF 

För åtgärd: 
Utvecklingschefen  
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§ 206  Dnr KS 2024/000472-1 

Bockara sågverk - Ansökan om bidragsmedel till 
förberedande utredningar och projektering 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Oskarshamns kommun åtar sig huvudmannaskap för det förorenade området vid f.d. Bockara 

Sågverk (fastigheten Bockara 25:1) och ansöker om medel för att genomföra en 
åtgärdsutredning.  

2. Beslutet om huvudmannaskap gäller under förutsättning att medel för en åtgärdsutredning 
beviljas av Länsstyrelsen i Kalmar län/Naturvårdsverket.  

3. Paragrafen förklaras för omedelbart justerad.  

Ärendet 
Oskarshamns kommun har låtit genomföra en huvudstudie av f.d. Bockara sågverk (bilaga 1). Av 
huvudstudien framgår att mark inom en stor del av området har förorenats, i huvudsak av dioxiner, 
till följd av den verksamhet som historiskt bedrivits inom området. Projektet avser nu gå vidare och 
söka medel för att genomföra en åtgärdsutredning innefattande kompletterande undersökningar och 
projektering samt utredning av legala förutsättningar och kostnader för en eventuell sanering. Bidrag 
kan sökas för 100 % av externa kostnader för förberedelsearbeten och delvis kostnader för 
kommunens beställarombud. Kommunens tjänster med ekonomihantering och kommunledning kan 
inte ersättas med bidragsmedel. 

Bakgrund 
Med en lång historia av skogsindustri, finns i Sverige ungefär 750 stycken sågverk där det bedrivits 
doppning av virke. Bockara sågverk är ett av dessa. Vid Bockara sågverk bedrevs verksamhet med 
doppning i mer än 50 år. Doppning är en behandlingsmetod som tidigare användes för att skydda 
virket från röta och svamp. Till doppningen användes preparat med klorfenol i blandningar som även 
innehöll dioxiner i olika grad. Virket doppades i stora kar med klorfenolpreparat, transporterades till 
upplagsytor och fick där dropptorka. Kontaminering av klorfenoler och dioxiner till omkringliggande 
mark förefaller i Bockara ha skett framför allt lokalt intill det tidigare doppkaret samt vid det f.d. 
virkesupplaget. Dessutom har dioxinförorenad jord lagts upp i vallar kring området. 
 
Dioxiner orsakar påtagliga skador i ekosystemen, och har visat sig orsaka födelsedefekter, cancer, 
leverskador, hormonstörningar och immunologiska problem. Dioxiner är bioackumulerande och 
ansamlas därför i fettvävnad. Det är därmed djur (människan inräknad) högst upp i näringskedjan 
som drabbas mest. Det dioxinförorenade området i Bockara gränsar till ett vattenskyddsområde i 
söder och är idag i stora delar en ödetomt. I huvudstudien görs bedömningen att den 
dioxinförorenade jorden utgör en oacceptabel hälsorisk (enligt definition i Naturvårdsverkets 
bedömningsmodell) samt riskerar att på sikt påverka det skyddsvärda grundvattnet i oacceptabel 
omfattning. Lokalt (vid platsen där doppkaret var placerat) är dioxinhalterna så höga att även 
kortvarig exponering innebär en oacceptabel hälsorisk. 
 
Miljöbalkens regler om förorenade områden bygger på principen att förorenaren betalar. I vissa fall 
finns det ingen ansvarig kvar som tillsynsmyndigheten kan rikta krav mot, exempelvis då 
verksamhetsutövaren har gått i konkurs. I de fall det inte finns någon att rikta kraven mot kan bidrag 
sökas hos Naturvårdsverket för att undersöka eller åtgärda en förorening. En sådan 
ansvarsutredning genomförs därför med hjälp av personal från Samhällsbyggnadskontoret. 
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För att kunna söka och få bidrag för undersökningar eller saneringsåtgärder från Naturvårdsverket 
måste det finnas någon som tar på sig att genomföra dessa – en huvudman. Det är bara en 
kommun, eller annan myndighet som kan vara huvudman. Det vanligaste är att en kommun är 
huvudman för ett förorenat område där ansvarig saknas. Bockara f.d. sågverk ligger inom 
fastigheten Bockara 25:1. Lagfaren ägare till fastigheten är Tekarv AB som gått i konkurs. I praktiken 
är därför fastigheten utan lagfaren ägare. Oskarshamns kommun kan vara huvudman vid 
genomförande av förstudier, huvudstudie och åtgärdsutredning utan att äga fastigheten. För att 
medel så småningom ska kunna sökas för att genomföra efterbehandlingsåtgärder, behöver 
fastigheten ha en lagfaren ägare som tar på sig huvudmannaskap. Att vara huvudman innebär att ha 
det övergripande ansvaret för projektets genomförande, vilket omfattar finansiellt ansvar och 
beställaransvar. Huvudmannen är projektets verksamhetsutövare och byggherre, med det yttersta 
ansvaret enligt miljöbalken, arbetsmiljölagen, plan- och bygglagen samt annan relevant lagstiftning. 
 
Kommunen föreslås ta på sig huvudmannaskapet för området under förutsättning att medel för en 
åtgärdsutredning beviljas.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas leda till att området så småningom efterbehandlas och att de hälsorisker som idag 
förekommer till följd av den föroreningsproblematik som finns, kraftigt reduceras. Beslutet förväntas 
därför få positiva konsekvenser på både människor och ekosystem.  
 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande:  

-Oskarshamns kommun åtar sig huvudmannaskap för det förorenade området vid f.d. Bockara 
Sågverk (fastigheten Bockara 25:1) och ansöker om medel för att genomföra en åtgärdsutredning.  

-Beslutet om huvudmannaskap gäller under förutsättning att medel för en åtgärdsutredning beviljas 
av Länsstyrelsen i Kalmar län/Naturvårdsverket. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår, 2024-08-20, § 140, beslut enligt förslaget från kansli- och  
utvecklingsenheten. 

Dagens sammanträde 
Utvecklingschef Ulrika Zetterberg föredrar ärendet.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet samt att paragrafen ska vara 
omedelbart justerad och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
Bilaga: Huvudstudie Bockara med bilagor  
Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-08-20, § 140 

Skickas till 

För kännedom: 
Anna Göthberg, samhällsbyggadskontoret 
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För åtgärd: 
Utvecklingschefen  
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§ 207  Dnr KS 2024/000560-2 

Förslag på LOI- Fördelningsstation Oskarshamn 
Energi AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner kansli- och utvecklingsenhetens förslag till Letter of intent (LOI) med 
Oskarshamn Energi AB gällande fördelningsstation på fastigheten Oskarshamn 3:5. 

Ärendet 
Oskarshamns Energi AB ser ett växande effektbehov framöver. För att säkerställa fortsatt 
utvecklingsmöjlighet för industri och verksamhet så är en del i det arbetet att etablera en ny 
fördelningsstation i Oskarshamn. Etableringen är en förutsättning för fortsatt exploatering och 
nyetablering men lika viktigt för att ge möjlighet för befintliga verksamheter att växa eller elektrifiera 
processer som idag använder fossil energi. En ny fördelningsstation skulle säkerställa en långsiktig 
leveranssäkerhet och tillgänglighet på el samt är en framtidssatsning för att förbereda Oskarshamn 
för den elektrifiering som påbörjats inom främst industrin.  
 
Etableringen är tänkt att ske på del av fastigheten Oskarshamn 3:5, vid korsningen Norra 
vägen/Södra Fabriksgatan. Se kartbild i bilaga 1. Kostnader för detaljplanearbete står exploatören 
för. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Kansli- och utvecklingsenheten bedömer inte att beslutet riskerar att påverka barn och ungas 
förutsättningar negativt att bo och leva i Oskarshamns kommun. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från samhällsbyggnadskontoret föreslås att kommunstyrelsen godkänner 
kansli- och utvecklingsenhetens förslag till Letter of intent (LOI) med Oskarshamn Energi AB 
gällande fördelningsstation på fastigheten Oskarshamn 3:5. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår, 2024-08-20, § 136, beslut enligt förslaget från 
samhällsbyggnadskontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande daterat 2024-07-25 
Förslag till LOI- fördelningsstation Oskarshamns Energi AB 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-08-20, § 136 
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Skickas till 
 

För kännedom: 
Oskarshamn Energi AB 

För åtgärd: 
Samhällsbyggnadschefen 
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§ 208  Dnr KS 2023/000136-7 

Reviderat köpeavtal del av Oskarshamn 3:4, Be-Ge 
Lastbilar AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Reviderat köpeavtal för del av Oskarshamn 3:4 med Be-Ge Lastbilar godkänns. 

Jäv 
Lucas Lodge (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet.  

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-02-28, § 98, att godkänna köpeavtal med Be-Ge Lastbilar AB för 
del av Oskarshamn 3:4. Avtalet omfattar 20 000 kvm tomtmark längs E22 på den norra delen av 
Östra Storskogens industriområde. Företagets avsikt är att uppföra en byggnad för försäljning, 
utställning, verkstad och kontor vilket innebär en flytt som idag finns på Södra Fabriksgatan.  
 
Enligt tidigare beslutat avtal planerades ett tillträde till marken under fjärde kvartalet 2023 för att 
påbörja byggnation senast 2024-12-31.  
 
Företaget har nu meddelat att tidplanen har förändrats och därför föreligger nu ett reviderat förslag 
till köpeavtal för beslut med följande tidplan:  
 
Köparens avsikt är att tillträda marken under tredje kvartalet 2025 och påbörja byggnation senast 
2025-09-30.  
 
Se reviderat köpeavtal i bilaga.  
  
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några direkta konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från samhällsbyggnadskontoret föreslås att reviderat köpeavtal för del av 
Oskarshamn 3:4 med Be-Ge Lastbilar godkänns. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-08-20, § 137, beslut enligt förslaget från 
samhällsbyggnadskontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-08-06, samhällsbyggnadskontoret  
Bilaga: Reviderat köpeavtal för del av Oskarshamn 3:4, Be-Ge Lastbilar AB  
Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-08-20, § 137 
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Skickas till 

För kännedom: 
Be.Ge Lastbilar AB 

För åtgärd: 
Samhällsbyggnadschefen  
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§ 209  Dnr KS 2024/000083-13 

Handlingsplan 2024-2026- Förberedelser inför en höjd 
beredskap 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Handlingsplan 2024-2026 -Förberedelser inför en höjd beredskap antas. 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott ska vara styrgrupp för arbetet.  
3. Framtagna mallar för kontinuitetshantering noteras som mottagna.  

Ärendet 
Enligt lagen (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser 
i fredstid och höjd beredskap (LEH) ska kommunen kunna genomföra sin prioriterade verksamhet 
även vid störningar, allvarliga händelser och extraordinära händelser och höjd beredskap. För att 
kunna göra detta behöver Oskarshamns kommun en god och väl avvägd beredskap.  

Enligt lag (1992:1403) om totalförsvar och höjd beredskap ska kommuner och regioner vidta de 
särskilda åtgärder i fråga om planering och inriktning av verksamheten, tjänstgöring och ledighet för 
personal samt användning av tillgängliga resurser som är nödvändiga för att de under de rådande 
förhållandena ska kunna fullgöra sina uppgifter inom totalförsvaret.  

Med det rådande säkerhetspolitiska läget i Sveriges närområde, så är det angeläget att se över 
organisationens beredskap. Det är viktigt att kommunens samhällsviktiga verksamheter kan fortsätta 
utföra sina uppdrag oavsett om kommunen befinner oss i en krissituation eller under höjd 
beredskap.  

Under föregående år aktualiserades följande lokala styrande dokument inom området:  

• Risk- och sårbarhetsanalys (RSA)  
• Reglemente för krisledningsnämnden  
• Strategi för arbetet med krisberedskap  
• Krisledningsplan  

Det finns fyra prioriterade områden som samordnas gemensamt i länet. I de antagna 
styrdokumenten finns dessa områden med som viktiga uppgifter att ha med i 
beredskapsplaneringen. De fyra prioriterade områdena är:  

• Upprätthålla samhällsviktig verksamhet  
• Varor och tjänster som är nödvändiga för verksamheten  
• Krigsorganisation  
• Ledningsförmåga under störda förhållanden 

Handlingsplan 2024-2026- Förberedelser inför en höjd beredskap 
Kommundirektören har fått i uppdrag att ta fram en handlingsplan för arbetet med förberedelser inför 
att klara en höjd beredskap. Vid en höjd beredskap är målsättningen är att kommunen ska klara 
störningar i och bortfall av bland annat el, vatten, internet, livsmedelsförsörjning i tre månader. I 
handlingsplanen ingår följande områden:  
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• Upprätthålla samhällsviktig verksamhet  

• Varor och tjänster som är nödvändiga för verksamheten  

• Krigsorganisation  

• Ledningsförmåga under störda förhållanden 
 
Inom respektive område framgår det en prioritering av förberedande insatser uppdelat på åren 2024-
2026. Arbetet ska genomföras i samtliga nämnder/styrelsen och i de kommunala bolagen. Arbetet 
ska också samordnas med berörda kommunalförbund. Resultatet av respektive insats lyfts och 
behandlas i respektive nämnd/styrelse och överlämnas därefter till kommunstyrelsen som har att 
godkänna det sammantagna arbetet och ta ställning till fortsatt process.  Arbetet samordnas av 
säkerhetsavdelningen som kontinuerligt rapporterar till verksamhetsledning och styrgrupp.  

Se det styrande dokumentet Handlingsplan 2024-2026- Förberedelser inför en höjd beredskap i 
bilaga.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2024-06-11, § 114, att ge säkerhetsavdelningen i 
uppdrag att ta fram en mall för kontinuitetshantering till arbetsutskottets sammanträde i augusti. 
Framtagna mallar finns i bilaga.  

Konsekvenser för barn och unga 
Att beredskapsplanera innebär att man har en beredskap för oförutsedda händelser. Det visar att 
Oskarshamns kommun arbetar för att bli bättre på att hantera och förhindra risker och sårbarheter. 
Det innebär att förutsättningarna ökar för att barn och unga ska kunna leva ett så bra, tryggt och 
säkert liv som möjligt. 
 
Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande: 
 
- Handlingsplan 2024-2026 -Förberedelser inför en höjd beredskap antas. 
- Kommunstyrelsens arbetsutskott ska vara styrgrupp för arbetet.  
- Framtagna mallar för kontinuitetshantering noteras som mottagna. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-08-20, § 143, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Bilaga: Styrande dokument- Handlingsplan 2024-2026- Förberedelser inför en höjd beredskap 
Bilaga: Mallar för kontinuitetshantering  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-08-20, § 143 
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Skickas till 
 
För åtgärd: 
Säkerhetsavdelningen  

För kännedom:  
Samtliga nämnder 
Samtliga kommunala bolag 
Kommunledningsförvaltningen  
Tekniska kontoret  
Kansli- och utvecklingsenheten  
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§ 210  Dnr KS 2024/000482-1 

Omföring av investeringsmedel VA 

Kommunstyrelsens beslut 
4 000 000 kronor från projekt 92011 Figeholms reningsverk omfördelas till projekt 92019 Drift, 
underhåll och förnyelse ledningar (DUF).  

Ärendet 
Under hösten kommer fiber grävas ned på Besvärsgatan i centrala Oskarshamn. Då det är en trång 
gata finns det stor risk att VA-ledningarna påverkas under grävarbetena. Därför vill tekniska kontoret 
tidigarelägga planerad förnyelse av VA i Besvärsgatan så att samförläggning med fiber och el kan 
ske. Investeringskostnad uppskattas till 4 miljoner. 

Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få konsekvenser för barn och unga. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att 4 000 000 kronor från projekt 92011 
Figeholms reningsverk omfördelas till projekt 92019 Drift, underhåll och förnyelse ledningar (DUF).  
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-08-
20, § 83, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från KSNAT och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-08-15, tekniska kontoret  
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet 2024-08-20, § 83 

Skickas till 

För åtgärd: 
Ekonomiavdelningen 
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§ 211  Dnr KS 2024/000424-1 

Beslut om tomtpris för nya tomter i Påskallavik, 
Uddegatan 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Tomtpriser för nya tomter i Påskallavik, Uddegatan beslutas enligt följande : 

• 525 000 kr för Älvehult 1:221  
• 500 000 kr för Älvehult 1:222 
• 475 000 kr för Älvehult 1:223 

Ärendet 
En ny detaljplan för bostäder vann laga kraft den i januari 2023 intill Uddegatan i Påskallavik. 
Kommunen äger hela planområdet som senare under samma år styckades av i tre villatomter enligt 
kartan nedan. 
 

 
 
En infartsväg i form av gemensamhetsanläggning kommer att försörja de tre fastigheterna som 
framgår av bilden. 
 
Iordningsställande av de tre tomterna inklusive infartsväg och arbeten med vatten och avlopp pågår. 
Det beräknas vara klart 1 augusti 2024. Därefter planeras de tre tomterna att säljas via den 
kommunala tomtkön. 
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Tomtpriser 
Entreprenadkostnader för iordningsställande av de tre tomterna inklusive infartsväg beräknas hamna 
på 934 000 kr. Då ingår va-förberedelser samt flytt av befintlig dagvattenledning som idag skär 
igenom de tre tomterna. Ytterligare kostnader för produktionen av tomterna är detaljplanekostnader 
om 300 000 kr och lantmäterikostnader om 115 000 kr. 
 
Tomterna kommer att säljas oterrasserade till skillnad mot många andra villatomter som kommunens 
gjort i ordning och sålt de senaste åren. Tomterna ligger havsnära och centralt i Påskallavik. De är 
av varierande areal men samtliga är relativt stora.  
 
Älvehult 1:221 är 1 531 kvadratmeter 
 
Älvehult 1:222 är 1 713 kvadratmeter 
 
Älvehult 1:223 är 2 265 kvadratmeter 
 
Då det är mer eller mindre fri sikt mot havet från Älvehult 1:221 bedöms denna vara mest attraktiv. 
Älvehult 1:222 har delvis god utsikt mot havet medan Älvehult 1:223 har minst tillgång till utsikt mot 
havet av de tre tomterna. Förslaget till tomtpriser är differentierade med anledning av detta och blir 
enligt följande:  
 
• 525 000 kr för Älvehult 1:221  
• 500 000 kr för Älvehult 1:222 
• 475 000 kr för Älvehult 1:223 
 
Utöver tomtpris betalar en köpare anslutningsavgift för vatten och avlopp enligt gällande taxa 
Samtliga tre tomter ska läggas ut till försäljning via kommunens tomtkö när de är klara. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några direkta konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-06-04, från stadsarkitekten och kommundirektören föreslås att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att följande tomtpriser för nya tomter i Påskallavik, 
Uddegatan godkänns: 

• 525 000 kr för Älvehult 1:221  
• 500 000 kr för Älvehult 1:222 
• 475 000 kr för Älvehult 1:223 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår, 2024-06-11, § 121, beslut enligt förslaget från 
stadsarkitekten och kommundirektören.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, stadsarkitekten och kommundirektören 
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Skickas till 

För kännedom:  
Samhällsbyggnadskontoret  

För åtgärd: 
Stadsarkitekten  
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§ 212  Dnr KS 2024/000588-1 

Sammanträdesplan för kommunstyrelsen med 
tillhörande utskott 2025 

Kommunstyrelsens beslut 
Sammanträdesplan 2025 för kommunstyrelsen, kommunstyrelsens arbetsutskott samt 
kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet fastställs i enlighet 
med bilaga till tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen behöver fastställa 2025 års sammanträdesdagar för kommunstyrelsen och de 
båda utskotten. Förslag till sammanträdesplan finns i bilaga 1. 
 
I planen redovisas också föreslagna tider för stoppdatum för handlingar, datum för presidiemöten, 
föreslagna datum för central samverkan samt föreslagna datum för kommunfullmäktige.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att sammanträdesplan 2025 för 
kommunstyrelsen, kommunstyrelsens arbetsutskott samt kommunstyrelsens utskott för näringsliv, 
arbetsmarknad och teknisk verksamhet fastställs i enlighet med bilaga till tjänsteutlåtandet. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-08-12 
Bilaga: Sammanträdesplan för kommunstyrelsen med utskott 2025  

Skickas till  
För åtgärd 
Kommunsekreterarna  

För kännedom 
Samtliga nämnder  
Samtliga bolag  
Förvaltningschef KLF 
Förvaltningschef Tekniska kontoret  
Utvecklingschefen  
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§ 213  Dnr KS 2024/000599-1 

Årsredovisning 2023- Oskarshamns Kommunbolag 
AB 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige 
Årsredovisning 2023 för Oskarshamns Kommunbolag AB läggs till handlingarna.  

Ärendet 
Årsredovisning 2023 för Oskarshamns Kommunbolag AB anmäls till kommunfullmäktige.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att Årsredovisning 2023 för 
Oskarshamns Kommunbolag AB läggs till handlingarna. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-08-19 
Årsredovisning Oskarshamns Kommunbolag AB  
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§ 214  Dnr KS 2024/000589-1 

Årsredovisning 2023 Oskarshamn Utvecklings AB 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Årsredovisning 2023 för Oskarshamn Utvecklings AB läggs till handlingarna.  

Ärendet 
Årsredovisning 2023 för Oskarshamn Utvecklings AB anmäls till kommunfullmäktige.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att årsredovisning 2023 för 
Oskarshamn Utvecklings AB läggs till handlingarna. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår, 2024-08-20, § 147, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-08-12 
Årsredovisning med förvaltnings- och revisionsberättelse 2023 för Oskarshamns Utveckling AB  
Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-08-20, § 147 
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§ 215  Dnr KS 2024/000375-2 

Yttrande- Remiss från Kretslopp Sydost angående 
förslag till ny förbundsordning 

Kommunstyrelsens beslut 
Yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten godkänns och överlämnas som Oskarshamns 
kommuns svar på remissen från Kretslopp Sydost gällande förslag till ny förbundsordning.  

Ärendet 
Kretslopp Sydost har skickat en remiss till medlemskommunerna med begäran om yttrande över 
förslag till reviderad förbundsordning.  
 
Utskickat förslag till reviderad förbundsordning är den första av två planerade revideringar och 
innebär sammanfattningsvis en uppdatering i förhållande till förändrad lagstiftning och ett växande 
förbund.  I kommande revidering ska frågan om politisk organisationen hanteras.  Förslaget har 
arbetats fram i enlighet med beslut i förbundsdirektionen samt förankrats med 
medlemskommunernas kommundirektörer som getts tillfälle att lämna synpunkter.  

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten  
Oskarshamns kommun är som medlemskommun positiv till de förändringar och tydliggöranden som, 
utifrån rådande lagstiftning och mot bakgrund av ett växande förbund, gjorts i förslaget till reviderad 
förbundsordning. 
 
Den reviderade förbundsordningen lyfter på ett bra sätt de möjligheter till inflytande och insyn som 
varje medlemskommun har i förbundets verksamhet samt tydliggörs ordningen vid eventuellt 
tillkommande nya medlemmar.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några direkta konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att yttrandet från kansli- och 
utvecklingsenheten godkänns och överlämnas som Oskarshamns kommuns svar på remissen från 
Kretslopp Sydost gällande förslag till ny förbundsordning. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-08-20, § 145, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-08-09 
Bilaga: Missiv från Kretslopp Sydost 
Bilaga: Förslag till reviderad förbundsordning för kommunalförbundet Kretslopp Sydost – 2024  
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-20, § 145 

Skickas till 
Kretslopp Sydost 
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§ 216  Dnr KS 2024/000467-2 

Yttrande - Remiss biblioteksplan för Oskarshamns 
kommun 2025-2028 

Kommunstyrelsens beslut 
Yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten godkänns och överlämnas till bildningsnämnden som 
kommunstyrelsens yttrande över Remiss- Biblioteksplan för Oskarshamns kommun 2025-2028.  

Ärendet 
Bildningsnämnden har skickat Biblioteksplan för Oskarshamns kommun 2025-2028 på remiss till 
nämnder och kommunstyrelsen. Enligt Bibliotekslagen § 17 ska kommuner och regioner anta 
biblioteksplaner för sin verksamhet på biblioteksområdet. 
 
Den kommunala biblioteksplanen omfattar Oskarshamns kommuns arbete och avsikt med  
biblioteksverksamheten. Syftet med en biblioteksplan är att;  
 
• Tydliggöra uppdraget för Oskarshamnsbiblioteken 
• Vara ett stöd för prioriteringar för Oskarshamns kommun under 2025-2028  
 
Kansli- och utvecklingsenheten har tagit del av planen och föreslår att kommunstyrelsen yttrar sig 
enligt följande;  

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten 
Biblioteksplanen är ett viktigt styrdokument för Oskarshamns kommuns bibliotek. Planen ska enligt 
syftet tydliggöra uppdraget och vara ett stöd för prioriteringar. En generell och övergripande 
kommentar är att planen i sin nuvarande form innehåller få konkreta beskrivningar av tänkta 
prioriteringar riktade till särskilt prioriterade grupper och att det är svårt att följa kopplingen mellan 
nämnda styrdokument och de fyra beskrivna nivåerna. I tidigare plan har exempelvis kopplingen till 
den lokala styrningen, via nämndens löften, konkretiserats vilket saknas i nuvarande förslag.  
 
Vidare bör Barnkonventionen (som sedan 2020 är svensk lag) med sina fyra grundläggande 
principer utgöra en del i det som benämns som styrande för planen. Det vore exempelvis en styrka 
för planen att kunna lyfta och beskriva barn och ungas delaktighet i verksamheten samt att lyfta hur 
barnkonventionens artikel 31 (ungas rätt till kultur, fritid, lek och rekreation) utgör en grund för 
satsningar på tillgången till kostnadsfria aktiviteter för barn och unga.  
 
Avsnittet Medborgaren möter Oskarshamns kommun beskriver hur Oskarshamns kommuns 
samtliga verksamheter använder Oskarshamnsbiblioteken som arena, för att i relevanta samtal visa 
sin verksamhet, möta medborgaren och ge medborgaren möjlighet att möta verksamheten. Det finns 
redan flera goda exempel på när biblioteken fungerar som ett nav för kommunens olika 
verksamheter och kansli- och utvecklingsenheten vill lyfta vikten av att biblioteken fyller en sådan 
funktion och att det är positivt att det lyfts fram som en prioritering. Två aktuella exempel är 
bibliotekens medverkan i arbetet med att organisera valet till Europaparlamentet och den pågående 
uppstarten av Oskarshamnsforum där stadsbiblioteket utgör en självklar samarbetspart.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Prioriteringar i Biblioteksplanen får konsekvenser för barn och unga, se yttrandet ovan.    
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att yttrandet från kansli- och 
utvecklingsenheten godkänns och överlämnas till bildningsnämnden som kommunstyrelsens 
yttrande över Remiss- Biblioteksplan för Oskarshamns kommun 2025-2028. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
Remiss- Biblioteksplan för Oskarshamns kommun 2025-2028 

Skickas till 
Bildningsnämnden  
Bildningsförvaltningen/Oskarshamns bibliotek   
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§ 217  Dnr KS 2023/001094-3 

Svar på motion nr 24/23 - Ta fram ett 
kärnkraftsprogram för kommunen 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Motion nr 24/23 besvaras med hänvisning till yttrandet från kommundirektören.  

Ärendet 
Motion nr 24/23 från Mathias Karlsson (KLP) inkom 2023-11-28. Sammanfattningsvis föreslår 
motionen att Oskarshamns kommun aktivt ska arbeta för att bli en av de platser där ny kärnkraft 
etableras. För att lyckas krävs tydliga avsikter, engagemang och kunnande från kommunen. Genom 
att lyfta Oskarshamn som en intressant plats för forskning och konferenser inom kärnenergi, kan 
kommunen bli en drivande aktör och samtidigt stärka det lokala näringslivet. För att uppnå detta 
föreslås att en kraftgrupp skapas för att arbeta seriöst och målinriktat med frågan. 
 
Motionen yrkar på följande:  
 
- Kommundirektören får i uppdrag att ta fram ett ”kärnkraftsprogram” för kommunen. Som 

innefattar en tydlig målbild för hur kommunen ska bli ett självklart val för byggnation av ny 
kärnkraft. Samt skapar en grupp som jobbar med frågan och utser en väl lämpad person som 
dedikerat tillåts jobba med frågan och leda gruppens arbete.  
 

- Kommundirektören får i uppdrag att utreda förutsättningarna för att skapa en grupp som 
framhäver Oskarshamns kommun som en tydlig aktör/plats för att fokusera på FUD inom 
koldioxidfri energiproduktion i samband med regeringens stora satsning inom kärnkraft. Vi har 
möjlighet att attrahera aktörer från många länder. 

Yttrande från kommundirektören  
Oskarshamns kommun har en stolt historia kopplat till kärnkraften och är en självklar del i en 
framtida kärnkraftsera. Kommunen är i detta historiska och framtida perspektiv en viktig spelare. 
Motionen handlar om att skapa mer fokus i denna viktiga fråga genom en ny överbyggnad i 
organisationen och genom att fastslå inriktningen för arbetet i ett program. Finansieringen av detta 
ska ske genom statliga bidrag. 
 
Att sätta ljus på frågor genom tydliga program och beslut samt att avdela projektledare och 
expertgrupper kan vara rätt strategi i rätt läge och för rätt fråga. Men utifrån hur kommunen idag är 
engagerad och i den tid vi nu är i är det inte rätt läge, vilket baseras på följande: 
 

• Sittande regering har flera utredningar igång och det kommer utmynna i olika förslag och 
ramar för kommande kärnkraft. De råder ännu stor osäkerhet kring spelregler och 
kommande ramverk. Oskarshamns kommun deltar aktivt i en av grupperna och bevakar de 
andra utredningarna. Förslagsvis inväntar kommunen mer konkreta resultat av dessa 
utredningar innan vi fastslår vår väg i ett eget program eller annat styrdokument. 
 

• Kommunen jobbar i dag brett med frågan. Vi möter kraftindustrin i flera olika forum och 
lanserar Oskarshamns möjligheter och styrkor på bred front. ”Kärnkraftsfamiljen” är inte så 
stor och vi har kontinuerliga kontakter med alla etablerade företag, myndigheter och 
organisationer. Från politisk nivå till tjänstepersonernas olika professioner. Energiplattformen 
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CNETO (Centrum för ny energiteknik i Oskarshamn) är en sådan, där kompetensförsörjning, 
innovationer och forskningsprojekt diskuteras. 
 

• Kommunstyrelsen har gett samhällsbyggnadsnämnden ett strategiskt uppdrag att påbörja 
arbetet med en ny detaljplan för fossilfri kraftproduktion på Ävrö. Detta är en mycket tydlig 
signal till branschen och myndigheterna att Oskarshamn är lämplig för det motionen syftar 
till.   
 

• I september 2022 sattes Oskarshamn på kartan för kärnkraft och koldioxidfria funktionella 
energisystem. CNETO stod som värd för CET (Converging Energy Technologies) 2022. Det 
samlade över 200 experter inom området och nu står CET 2024 för dörren med ännu fler 
deltagare.  
 

• Kommunens deltar aktivt och innehar ordföranderollen i inarbetade nätverk för befintliga 
kärnkraftskommuner och håller nära och tät dialog med parterna inom ramen för 
kärnavfallsprogrammet.  

 
Kommundirektören bedömer därmed att Oskarshamns kommuns samlade ansträngningar för att 
attrahera och möta efterfrågan för ny kärnkraft mycket väl motsvarar de intentioner som återfinns i 
motionen. Motionen anses därmed besvarad. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslag till beslut bedöms inte påverka barn och unga. Barn och unga i Oskarshamn växer upp i en 
kärnkraftskommun. Att kommunen fortsatt arbetar aktivt för att lösa framtida energiförsörjning och 
med säkerheten som bas främja ny och tillkommande fossilfri energi ger förutsättningar för en positiv 
samhällsutveckling i Oskarshamn. Bedömningen är att arbete därmed inte påverka barn och unga 
negativt. Insatserna kommunen gör konkurrerar inte heller med möjligheterna till skolgång, aktiv fritid 
och samhällsutvecklingen för kommande generation. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommundirektören föreslås att motion 24/23 besvaras med hänvisning till 
yttrandet från kommundirektören. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-08-20, § 148, beslut enligt förslaget från 
kommundirektören.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommundirektören, 2024-08-16 
Motion nr 24/23 
Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-08-20, § 148 
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§ 218  Dnr KS 2023/000337-24 

Rapportering från ägardialoger med de kommunala 
bolagen och stiftelserna 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisningen noteras som mottagen.  

Ärendet 
Kommundirektör Henrik Andersson redovisar kontinuerligt ägardialoger med de kommunala bolagen 
och stiftelserna.  
 
Vid dagens sammanträde finns inga aktuella ägardialoger att redovisa ifrån men kommundirektören 
informerar om att dialoger är planerade i inledningen av september med Byggebo AB och 
Smålandshamnar AB.  
 
Kommundirektören informerar också om pågående arbete med att utreda ett utökat samarbete 
mellan kommunen och de kommunala bolagen inom områdena IT-säkerhet och HR.  
 
Ordföranden ställer proposition på att redovisningen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 219  Dnr KS 2024/000050-25 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Ärendet 
Kommundirektör Henrik Andersson informerar om aktuella händelser och projekt inom kommunens 
verksamheter, enligt följande:  
 
- Rapportering om sommarperioden.  

o En övervägande lugn och bra sommar inom kommunens verksamheter.  
o Positivt med öppna fritidsgårdar.  
o Förkylningar/sjukdom hos medarbetare inom socialförvaltningens verksamheter som 

påverkat antal arbetade övertidstimmar under sommaren.  
o O-ringen arrangerades i Oskarshamn vecka 30. Flera av kommunens verksamheter var 

engagerade. Ett i stort väldigt lyckat arrangemang. Utvärdering pågår och kommer 
delges kommunstyrelsen.  
 

- Pågående vägprojekt 
o E22 Oskarshamn- Västervik. Upphandling av delsträcka pågår. Kommunen inväntar 

information från Trafikverket om anbud.  
o Gång- och cykelport Glabo. Pågående TKI- översyn från Trafikverket. Kommunen 

inväntar uppgifter om vad medfinansieringen landar på.  
o Arbete med regional och nationell plan 

 
- Överklagande Djurhult (Kvastmossen). Pågående prövning i Mark- och miljödomstolen.  
- Länsstyrelsen har upphävt rivningsbeslut från samhällsbyggnadsnämnden gällande 

Kikeboskolan efter överklagande. Kommunen planerar att överklaga beslutet.  
- Kristdala 2 fiberprojekt  
- Regionalt ledningsmöte kommunchefer och regionchef- Fokus samverkan AI, kunskapsunderlag 

barn- och ungas psykiska hälsa. 
- Ny teknisk chef Markus Wildenius sedan 2 september.  
 
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 220 
 

Anmälningsärenden 

Kommunstyrelsens beslut  
Nedanstående ärenden noteras som mottagna.  
 
• KS 2024/000147 Dom - Laglighetsprövning enligt kommunallagen 

(2017:725)  Medfinansiering E22 Nygård-Målbäcken i 
1437-24 
 

• KS 2024/000152 Beslutsexpediering BN - Månadsuppföljning per april och 
maj  2024 
 

• KS 2024/000152 Beslutsexpediering BN - Arbetet med idrottsanläggningar 
 

• KS 2024/000152 Beslutsexpediering BN  - Svar på remiss - Reviderad  
version av skolkulturstrategin Relevant  - Dnr RS 
2023/1782 
 

• KS 2024/000534 Årets bostadsmarknadsanalys 2024 
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§ 221 
 

Anmälan av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut  
Nedanstående beslut noteras som anmälda.  
 
• KS 2024/000594 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 

sammanträde den 2024-08-20 - Förnyelse av avtal - 
Livsmedel i konsumentförpackning 
 

• KS 2024/000610 Styrande dokument: Kriskommunikationsplan 
Oskarshamns kommun 2024-2026. Delegat: 
Kommundirektören 
 

• KS 2023/000964 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträde den 2024-08-20 - Val av representant till 
arbetsgrupp - Oskarshamnsforum 

 
 

 


